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کــوتـاه

تشت کاسبان کرونا خیلی وقته افتاده! 

کرونا که آمد، همه دستپاچه بودند، کشورهای جهان اول در 
نقش »سوپرمن های هالیوودی می خواستند دنیا را نجات دهند و 
کشورهای جهان سوم در انتظار تولید واکسن بودند که چه زمانی 
این واکسن ها در سبد کوواکس شان قرار داده می شود. ایران که 
تحریم های پردامنه ایالات متحده آمریکا و اروپا را پشت سر خود 
می دید، به فکر احیای انستیتوی پاستوری افتاد که روزگاری با 
تولید واکسن آبله، یک پنجم از کودکان جهان را نجات داد، اما 
فراموش کرده بود که این موسسه بزرگ که یکی از شعبه های 
تولید فایزر در آن قرار داشت، زمان زیادی است که خاک روی 
تکنولوژی اش نشسته است. پس به فکر احیای آن با هزینه های 
بسیار افتاد. طراحی هفت سایت و پلتفرم تولید واکسن در کشور، 
راهی برای فرار از مرگ و میر کرونا در سایه تحریم بود، اما از سوی 
مردم به امری محال تبدیل شد. زمانی که روسیه با پاستاکووک و 
آمریکا با فایزر به جنگ کووید 19 رفتند، ایران در حال رونمایی و 
آزمایشات بالینی واکسن کووبرکت بود. خبر واکسن های داخلی 
روز به روز بیشتر شنیده می شد و حتی وزیر بهداشت وقت از تولید 
50 میلیون دز واکسن ایرانی سخن گفت. سرریز واکسن های 
چینی و آستارازنکای کره ای شرایط را بهتر از قبل می کرد، 
آن هم در روزهایی که بیش از 700 نفر در روز جانشان را از دست 
می دادند، اما وزیر بهداشت وقت، معتقد بود که باید از تولید داخل 
حمایت شود. اما ظاهرا داستان موضوع دیگری بود و امروزه که 
مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به 150 میلیون دز 
فراتر رفته و 50 میلیون واکسن در انبار وزارت بهداشت است، 
کارخانه های تولید واکسن که با هزینه های نجومی به بهره برداری 
رسیده اند. روز پیش و در خبری قابل پیش بینی از مدت ها پیش، 
معاون تحقیقات و فناوری موسسه تحقیقات واکسن و سرم سازی 
رازی با اشاره به عدم انجام تعهدات وزارت بهداشت در قبال واکسن 
کووپارس از تعطیلی خط تولید این واکسن خبر داد. صحبت های 
محمدحسین فلاح مهرآبادی، خیلی تعجب برانگیز نبود وقتی 
اعلام کرد: »وزارت بهداشت در بهمن ماه به ما اعلام کرد، که 
3/5 میلیون دوز واکسن تولید کنید تا قرارداد خرید آن را امضا 
کنیم، مؤسسه رازی نیز این واکسن ها را تولید کرد، اما خبری از 
قرارداد خرید نشد و الان این واکسن ها در انبارهای مؤسسه رازی 
هستند که براساس قیمت 1۸0 هزار تومانی که برای هر دز این 
واکسن در نظر گرفته شد، ۶30 میلیارد تومان هزینه تولید این 
3/5 میلیون دوز واکسن شده است.« آیا وقت آن نرسیده که یک 
میلیارد یورویی که از صندوق توسعه ملی برای مقابله با کرونا و 
راه اندازی خط تولید واکسن های داخلی هزینه شد، مسئولان وقت 
جوابگو باشند که چرا به جای خرید 9 دلاری واکسن سینوفارم، 
پول هایی که برداشت شد صرف خرید داروی رمدیسیور شد که 
سر از بازار ناصر خسرو درآورد و با چندین برابر قیمت به همین 
مردم فروش رفت که ۶00 هزار نفرشان با درمان کرونا، به زیر خط 
فقر سقوط کردند. وقت آن نرسیده صدای مظلوم ۶۸هزار زنی که 
به دلیل شیوع کرونا و کاسبی با واکسن و دارو، بی سرپرست شدند 
و همسران زحمت کش  و کارگرشان را در دوگانه »جان« و »نان« 
از دست دادند، بشنویم و مقصران را به جای »الماس« خواندن،  باز 
خواست کنیم تا شاید تسکینی بر دل داغدیده آنها باشد، هر چند 
که تاثیری در تغییر سرنوشت شان ندارد. افرادی که سرنوشت 
هزاران زن را عوض کردند و کودکان یتیمی که باید به جای کلاس 

مدرسه در سن کودکی، باید نان بیار خانواده شوند.  

روی خط آرمان ملی

             88760176                                              
کمبود و گرانی مرغ

قیمت مواد غذایی و مشکل همیشگی گرانی و کمبود مرغ 
مردم را کلافه کرده است. خواهشا یک نهادی به این موضوع 

رسیدگی کند. چرا این مسائل حل نمی شود.
سهیلی از تهران

شلوغی اتوبوس
شلوغی اتوبوس های مسیر پایانه خاوران به آزادی واقعا 
اسفناک شده است. از مسئولان تقاضا داریم که تعداد 
اتوبوس های این خط را افزایش دهد تا در این فصل گرما 
مسافران این خط به راحتی بتوانند با اتوبوس رفت و آمد کنند. 
بیگی از تهران

سد معبر وانت بارها
سد معبر وانت بارها زیر پل بعثت ترافیک زیادی را در این 
منطقه ایجاد می کند ولی هیچ ارگانی جلوی این وانت بارها 
را نمی گیرد و مشکلات زیادی را برای مردم ایجاد کرده اند. 
از مسئولان شهرداری و راهنمایی و رانندگی درخواست 

رسیدگی به این موضوع را داریم. 
اسدی از تهران 

جمع آوری کارتن خواب ها
اتوبان نیایش در منطقه سعادت آباد اکثر معتادها در زیر 
پل به استعمال مواد مخدر مشغول هستند و کلا این منطقه 
را محل زندگی خود قرار داده اند. از مسئولان تقاضا داریم که 
فکری اساسی برای این موضوع کنند تا صحنه های دردناک 

این اتوبان را دیگر نبینیم. 
یک شهروند از تهران 

اتوبوس
اتوبوس های شهریار اکثرا فرسوده و فاقد کولر هستند. این 
اتوبوس ها حتی کارت خوان هم ندارند. مردم در این هوای 
گرم داخل اتوبوس صف می ایستند تا کرایه پرداخت کنند. 
رانندگان اتوبوس ها به دلیل مساله مالیات کارت خوان بر روی 
اتوبوس ها نصب نمی کنند از مسئولان حمل ونقل عمومی 

درخواست رسیدگی به این مورد را داریم. 
عباسیان از شهریار

یــادداشــت

یوسف نوری، وزیر آموزش و پرورش درپاسخ به 
پرسشی مبنی بر اینکه »انتقاداتی از سوی رئیس 
کمیسیون آموزش مجلس پیرامون آیین نامه اجرایی 
رتبه بندی معلمان مطرح و اشکالاتی بر آن وارد و 
تاکید شده است که باید اصلاح شوند، آیا آیین نامه 
رتبه بندی قابلیت اصلاح دارد؟« گفت: »آیین نامه ها 
وقتی در دولت تصویب می شوند به هیات تطبیق 
می روند و هیات تطبیق آیین نامه را با قانون تطبیق 
می دهد و اگر مغایرتی داشته باشد برمی گردد و به 
دولت اعلام می شود. هنوز چیزی به ما اعلام نکرده اند 
و تا زمانی که چیزی به ما اعلام نشده باشد ما همان 
آیین نامه را اجرا می کنیم.« آیین نامه اجرایی معلمان 
از سوی دولت ابلاغ شد و فوق العاده رتبه بندی به 
ترتیب برای رتبه های پنج گانه آموزشیار معلم، مربی 
معلم، استادیار معلم، دانشیار معلم و استاد معلم به 
ترتیب ۴5 درصد، 55 درصد، ۶5 درصد، 75 درصد و 
90 درصد است. با این حال و بنا به گفته وزیر آموزش 
و پرورش: »در تبصره ماده ۴ آیین نامه اجرایی ملزم 
شدیم شیوه نامه ای را برای فرایند اجرای آیین نامه 
با همکاری سازمان امور استخدامی و برنامه وبودجه 
تدوین کنیم که آن را هم سریع انجام می دهیم و 
برخی تکالیف دیگر چون از قبل در دست بررسی 
بود، تهیه شده تا سریعا آماده اجرا شویم.«  مشمولان 
این طرح، معلمان و نیروهای توانبخشی مدارس 
استثنایی هستند که هم اکنون صرفاً در واحدهای 
آموزشی و تربیتی تمام وقت مشغولند یا کارکنان 
کادر اداری وزارت آموزش وپرورش که برای معلمی 
استخدام شده اند یا آن دسته از نیروهای اداری شاغل 
در پست های کارشناسی و بالاتر که مدتی در خدمت 
معلمی بوده اند. اما نیروهای بدون کد شناسه استخدام 
مورد تأیید سازمان اداری و استخدامی کشور، کارکنان 
مأمور یا انتقالی به سایر دستگاه های اجرایی، کارکنان 
مأمور به مدارس غیردولتی، نیروهای مازاد یا در 
اختیار مدرسه، همه کسانی که بیش از یک صندوق 
حقوق دریافت می کنند، افرادی که در مرخصی بدون 
حقوق به سر می برند، افراد انتقالی به دانشگاه های 
فرهنگیان و شهیدرجایی و افراد مأمور به تحصیل 
مشمول این آیین نامه نیستند. یوسف نوری درباره 
تغییرات آیین نامه فعلی نسبت به طرح اولیه و برخی 

نارضایتی های جامعه فرهنگیان نسبت به نسخه های 
اولیه آیین نامه گفت: »جمعیت ذی نفع رتبه بندی 
تقریباً ۸00 هزار نفر هستند و اینکه بگوییم همه را 
قانع می کند، خیر. اما می توانیم بگوییم که رتبه بندی 
شروع شده است تا به هدف ارتقای کیفیت برسیم و 
درنهایت رتبه بندی به سمت هدف نهایی اش پیش 
خواهد رفت.« آموزش وپرورش در تبصره 3 ماده 
۴ آیین نامه رتبه بندی معلمان، مکلف شده است 
شیوه نامه ای برای فرایند اجرای آیین نامه و قانون 
رتبه بندی معلمان با همکاری سازمان امور استخدامی 

و سازمان برنامه و بودجه تدوین کند. 
 افزایش حقوق متناسب با  تورم

در مورد اینکه اجرایی شدن این طرح تا چه حدی 
می تواند به وضعیت کنونی سیستم آموزشی کمک 
کند و اینکه این طرح در ادامه با چه چالش هایی 
روبه رو خواهد شد با یکی از کارشناسان حوزه آموزش 
گفت وگویی انجام داده ایم که در ادامه می خوانید، 
امری که به باور دیگر کارشناسان، به سرنوشت 
افزایش دستمزد بازنشستگان دچار خواهد شد. 
محمدرضا نیک نژاد، فعال صنفی و کارشناس حوزه 
آموزش در مورد اینکه اجرایی شدن طرح رتبه بندی 
معلمان تا چه اندازه می تواند وضعیت سیستم 
آموزشی را بهبود ببخشد، به خبرنگار »آرمان ملی« 
می گوید: »یکی از عواملی که باعث شد اجرایی شدن 
این طرح به طول بینجامد عدم حضور افرادی بود 
که نمی دانستند سیستم آموزشی با چه مشکلاتی 
روبه رو است و هر بار در رفت آمد به نهادها دستخوش 
تغییراتی می شد. اجرایی شدن این طرح می تواند 
مانند مُسکن عمل کند و با افزایش نسبی دریافتی 
معلمان برخی از مشکلات را حل کند ولی توجه 
داشته باشید که افزایش حقوق ها باید با توجه به 
وضعیت اقتصادی کشور باشد تا معلم که به نوعی 
اصلی ترین فرد در حلقه آموزشی کشور محسوب 
می شود بتواند با خروج از وضعیت وخیم اقتصادی 
بیشتر بر روی آموزش تمرکز داشته باشد. این طرح 
می تواند تاثیرات مثبتی هم به همراه داشته باشد 
ولی فراموش نکنید که اگر نتوانند آن را به روزرسانی 
کنند و تغییراتی در آن بدهند  مشکلی برطرف 
نخواهد شد.« او در همین زمینه ادامه می دهد: 

»ما هنوز از همه مواد این طرح خبر نداریم و تنها 
کلیاتی از آن به گوش ما خورده است ولی حذف 
»آزمون« از »شرایط نظام رتبه بندی معلمان« 
می تواند جزو نکات مهم محسوب شود. در واقع در 
نظر گرفتن آزمون برای رتبه بندی نمی توانست 
واکنش خوبی از سوی معلمان به همراه داشته باشد. 
سیستم آموزشی در این طرح بیشتر به معلم و مدیر 
اجازه می دهد در نوع مدیریت کلاس و مدرسه 
دخالت داشته باشند همچنین به نظر می آید در مورد 
نوع ارزیابی هایی که در مدارس انجام می شود هم 
دستخوش تغییراتی بشویم که این موارد می توانند 
در بهبود وضعیت آموزشی تاثیرات مثبتی داشته 
باشد. توجه داشته باشید که این مصوبه تازه بعد 
از گذشتن از هفت خوان به مرحله اجرایی رسیده 
است نباید به همین موضوع دلخوش کنیم بلکه 
دولت باید با کمک گرفتن از کارشناسان آموزش و 
تشکل های معلمی چالش های این طرح را برطرف 
کنند تا روابط بین معلمان و دولت که در سال های 
اخیر با حاشیه هایی روبه رو بود هم برطرف شود.« 
این فعال صنفی معلمان در پایان با اشاره ای به 
مشکلات اقتصادی معلمان می گوید: »ما همواره 
تلاش می کنیم با گفت وگو مشکلات را مطرح کنیم 
تا با همکاری مسئولان این چالش ها را برای بهبود 
وضعیت آموزشی برطرف کنیم. افزایش حقوق ها 
در رتبه بندی معلمان باید تا اندازه ای باشد که 
بتواند بسیاری از دغدغه های آنها مانند مسکن را 
برطرف کند. باید به این موضوع اشاره کنیم که 
آفت سیستم آموزشی ایران 2 شغله بودن معلمان 
است که عمدتا معلمان مرد برای تامین مخارج 
زندگی خانواه خود مجبور هستند به سمت مشاغل 
حاشیه ای مانند رانندگی اسنپ و... روی بیاورند که 
این موضوع قطعا در نحوه آموزش تاثیر گذار خواهد 
بود. شرایط اقتصادی باید به  نوعی باشد که یک معلم 
احساس کند در قشر متوسط جامعه زندگی می کند 
و همه تمرکز خود را بر روی کلاس درس و آموزش 
دانش آموزان بگذارد. اگر این مشکلات همچنان 
ادامه داشته باشد باید بگوییم طرح رتبه بندی 
معلمان تاثیری در روند بهبود وضعیت آموزشی 

نخواهد داشت.«

آرمان ملی-  منیره چگینی: بالاخره 
بعد از دو سال رتبه بندی معلمان 
به مرحله پایانی رسید و قرار است 
امروز )چهارشنبه( آیین نامه اجرایی 
آن در وزارت آموزش و پرورش 
آیین نامه  تدوین  شود.  اجرایی 
اجرایی این خواسته دو دهه معلمان 
با انتقادهای بسیاری همراه بوده، 
که  دارند  باور  آنها  که  به نحوی 
همانند  رتبه بندی  این  سرنوشت 
افزایش دستمــــزد بازنشستگان 
تاثیری در حقوق و مزایای شان ندارد 
و نمی تواند خواسته معلمان را که 
همان افزایش میزان حقوق با تورم 
است، جامه عمـــل بپوشاند. این 
شیوه نامه شامل جزئیاتی است که 
هیات های ممیزه باید براساس آن 

کار کنند. 

شرکت های دانش 
بنیان در جام جهانی 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی درخصوص اینکه از 
این ظرفیت ها در رویداد جام جهانی 
قطر چه استفاده ای می  شود گفت: از 
ظرفیت شرکت های دانش بنیان در 
رویداد جام جهانی استفاده خواهد شد 
تا شاهد افزایش حضور گردشگران 
خارجی باشیم. سیدعزت ا... ضرغامی 
در پاسخ به سوال برنا درخصوص 
اینکه از این ظرفیت ها در رویداد 
استفاده ای  چه  قطر  جام جهانی 
ظرفیت  از  کرد:  بیان  می شود 
شرکت های دانش بنیان در رویداد 
جام جهانی استفاده خواهد شد تا 
شاهد افزایش حضور گردشگران 
خارجی باشیم. وی در پاسخ به 
سوال یکی از خبرنگاران در خصوص 
سفر ارزان گفت: آمدن گردشگران 
از کشور های همسایه به ایران و 
بالعکس، مذاکراتی با تاجیکستان 
و ازبکستان داشته ایم و به دنبال 
این هستیم تا پس از حل مشکلات 
مختلف از جمله حمل و نقل مردم 
از طریق زمینی سفر خود را به این 

کشور ها داشته باشند. 

شناسایی 108۴ بیمار جدید 
آرمان ملی: بنابر اعلام مرکز روابط عمومی 
وزارت بهداشت، 10۸۴مبتلا به کرونا شناسایی 
شده و ۴ تن نیز جان خود را از دست داده اند. 
150 نفر از بیماران جدید نیز بستری شدند. 25۸ 
نفر از بیماران مبتلا به کووید19 در بخش های 
مراقبت های ویژه بیمارستان ها تحت مراقبت قرار 
دارند. در حال حاضر هیچ شهرستانی در وضعیت 
قرمز و نارنجی قرار ندارد و 105 شهرستان در 
وضعیت زرد و 3۴3 شهرستان در وضعیت آبی 
قرار دارند.  در یک روز گذشته نیز 17 هزار و 21۶ 

دُز واکسن کرونا در کشور تزریق شده است. 

تمدید خدمت مشمولان 
زلزله زده 

آرمان ملی: سازمان وظیفه عمومی در 
اطلاعیه ای اعلام کرد: مشمولان زلزله زده استان 
هرمزگان که دارای برگ آماده به خدمت به تاریخ 
مرداد و شهریور ماه 1۴01را دارند می توانند یک 
یا دو ماه موعد اعزام خود را تمدید کنند. در این 
اطلاعیه آمده است: این مشمولان می توانند 
درخواست های خود را به نزدیکترین دفتر 
خدمات الکترونیک انتظامی )پلیس+ 10( یا 
وظیفه عمومی شهرستان یا استان محل سکونت 
خود ارائه کنند و پیگیری لازم را به عمل آورند. 

طرح »آشوراده« تصویب نشد! 
آرمان ملی: رئیس فراکسیون محیط زیست 
مجلس شورای اسلامی گفت: طرح گردشگری 
در آشوراده با ارائه دلایل متقن کارشناسی شده 
فراکسیون محیط زیست و با همکاری سازمان 
حفاظت محیط زیست با نظر اکثریت اعضای 
شورای عالی معماری و شهرسازی مصوب نشد. 
سمیه رفیعی اظهار کرد: این موضوع رد شد؛ 
برای ما تأمین منافع مردم به ویژه جوامع محلی 
بسیار مهم است و ما تا انتها پای منافع مردم و 

توسعه پایدار کشور ایستاده ایم. 

حال عمومی زائران خوب است
ایلنا: رئیس مرکز پزشکی حج و زیارت جمعیت 
هلال احمر گفت: ۶ زائر ایرانی در بیمارستان 
سعودی و 5 زائر نیز در بیمارستان هلال احمر 
ایرانی  زائران  بستری هستند؛ حال عمومی 
خوب است. علی مرعشی گفت: از روز 2۶ خرداد 
همزمان با آغاز عملیات درمانی حج تمتع در 
کشور عربستان تا عصر روز گذشته سیزدهم 
تیر، ۶7 هزار و 291 مورد خدمت به زائران 
ایرانی در مکه و مدینه منوره ارائه شده است. تا 
کنون 133 مورد خدمات بستری، 3309 مورد 
خدمات پاراکلینیکی، 13 هزار و 3۶ مورد خدمات 
پرستاری و 12۴۴ مورد خدمات انتقال و مددکاری 
به زائران ایرانی بیمار ارائه شده، همچنین 23 هزار 
و 3۶3 مورد ویزیت در مطب ها و 5032 مورد 

ویزیت تخصصی به زائران ارائه شده است. 

شیوع بالای سالک در این ۳ استان
مدیریت  گروه  رئیس  ملی:  آرمان 
بیماری های قابل انتقال بین انسان و حیوان 
وزارت بهداشت ضمن تشریح اقدامات این اداره 
در راستای کنترل بیماری های زئونوز با اشاره به 
افزایش موارد ابتلا به تب کریمه کنگو در کشور 
گفت: تا امروز ۴5 ابتلا و 3 فوتی ناشی از این 
بیماری در کشور به ثبت رسیده است.  بیماری 
مهم بعدی در ایران سالک است. سال قبل 
1۶ هزار و 307 مورد مبتلا به سالک در ایران 
شناسایی کردیم. در استان هایی با شیوع بالا 
مثل اصفهان، خراسان و گلستان؛ در تلاش برای 

کنترل بیماری هستیم. 

جزئیات جدید سرقت از بانک ملی
فرمانده انتظامی تهران بزرگ با اشاره به 
سرقت از صندوق امانات بانک ملی گفت: 
سازمان ها زمانی اطلاعات را به پلیس دادند 
که سارقان دستگیر شده بودند. سردار حسین 
رحیمی با اشاره به اینکه پلیس در ابتدا فکر 
می کرد این سرقت، یک سرقت ساده بانک بوده 
است، بیان کرد: متأسفانه زمانی پلیس از سرقت 
صندوق امانات بانک ملی باخبر شد که 3 روز از 
وقوع سرقت گذشته بود، کار کارآگاهان در این 
شرایط سخت شد و قرارگاه ویژه ای را از تیم های 
فنی و تعقیب و مراقبت و اطلاعات جنایی و… 
تشکیل دادیم. بعد از ۴۸ ساعت تمام ابعاد این 
پرونده مشخص شد و می توان گفت تقریباً 
می دانستیم از شروع تا پایان این سرقت چه 

اتفاقاتی رخ داده است. 

تلف شدن یک خرس قهوه ای
رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان 
کرج از تلف شدن یک قلاده توله خرس قهوه ای 
در محدوده یکی از روستاهای بخش آسارای این 
شهرستان بر اثر برخورد خودرو خبر داد. رضا 
قاسم پور ادامه داد: متأسفانه ماموران پاسگاه 
وارنگه رود پس از اعزام به محل با لاشه یک 
قلاده توله خرس قهوه ای بر اثر برخورد با خودرو 
مواجه شدند که لاشه حیوان برای بررسی و 
نمونه برداری به یگان حفاظت محیط زیست 
البرز تحویل داده شد. احداث روگذر یکی از 
تدابیری است که می تواند در کاهش سوانح 
جاده ای حیوانات موثر واقع شود اما اغلب به 
بهانه محدودیت های اعتباری و همچنین هزینه 
بر بودن آن، در عمل احداث چنین طرح هایی 

توسط مجریان نادیده گرفته می شود. 

معلمان با رتبه بندی راضی می شوند؟ معلمان با رتبه بندی راضی می شوند؟ 

آرمان ملی: هوتگ یا هوتک، 
گودالی حفر شده برای ذخیره آب 
است. هوتگ ها، منبعی برای تأمین 
آب آشامیدنی و مصرفی هستند؛ 
اما مدت هاست به چاله ای برای 
مرگ یا آسیب دیدن افراد از جمله 
کودکان تبدیل شده اند. به گفته 
ساجد جوهر، عضو شورای شهر 
شهرستان دشتیاری، از 300 هوتک 
این شهرستان، فقط 10 تا از آن ها 
تأکید  او  شده اند.  کشی  حصار 
می کند: هوتک با گودال تفاوت دارد 
و می گوید که در ده سال گذشته، 
۴7 کودک در این گودال ها افتاده اند. 
او ضمن اشاره به اینکه ۶0 درصد 
روستا های این شهرستان، مجهز 
به لوله کشی آب شیرین شده اند، 
می گوید: 10 درصد از این ۶0 
درصد، صرفاً لوله کشی خام است 

و در آن آبی جاری نیست. 
 ۱۰۷۰ چابهار،  در  فقط   

هوتک و گودال داریم
همچنین علی علیجانی، مسئول 
ایمن سازی هوتک ها و نقاط پرخطر 
جنوب سیستان و بلوچستان در 
گفت وگو با رکنا با اشاره به اینکه 
در ۴ شهرستان دشتیاری، چابهار، 
کنارک و قصرقند بیشترین تعداد 
می گوید:  دارد  وجود  هوتک ها 
فقط در چابهار، 1070 هوتک و 
گودال داریم که برای کشاورزی 
استفاده  احشام  به  و آب دهی 

شناسنامه  اینها  تمام  می شود. 
دارند و دارای صاحب هستند. هیچ 
وقت به صاحبان این ها تذکری 
برای ایمن سازی داده نشده است 
و آن ها فکر می کنند که دولت 
باید این کار را انجام دهد. برای 
حصارکشی هر هوتک، باید مبلغی 
حدود 70 تا 100 میلیون تومان 
هزینه شود، با اولویت، هوتک هایی 
که در محیط روستایی و کنار 
و  ایمن سازی  هستند،  مدارس 
حصارکشی می شوند. تا الان در 
150 هوتک  ۴ شهرستان،  این 
حصارکشی شده است. همچنین 
برای دانش آموزان و خانواده ها 
کلاس های آموزشی برگزار کرده ایم 
نشوند.  هوتک ها  نزدیک   که 
علیجانی در ادامه می گوید: وزارت 
نفت، مبلغی حدود یک میلیارد و 
نیم بودجه برای رفع خطر هوتک ها 
البته  که  است  گرفته  نظر  در 

هنوز تزریق نشده است و منتظر 
همچنین  هستیم.  آن  دریافت 
بنیاد مستضعفان و ستاد اجرایی 
فرمان امام پای کار آمده اند. در 
تمام شهرستان هایی که افراد غرق 
می شوند، لوله کشی آب پایدار داریم 
با این وجود این اتفاقات ناگوار رخ 
می دهد و تأکید می کند: این بچه ها 
اکثرا برای شنا به این هوتک ها 
مراجعه می کنند و این اتفاقات 
نیست.  شرب  آب  تأمین   برای 
 مردم هوتک ها را مقدس می دانند

و  هوتک ها  ایمن سازی  مسئول 
نقاط پر خطر جنوب سیستان و 
بلوچستان، می گوید: اگر صاحبان 
اجازه دهند، گودال های بلا استفاده 
را پر کنیم. در کنار کار هم وزارت 
و  است  آمده  کشاورزی  جهاد 
گودال های بزرگی می سازد که 
خودشان کار ایمن سازی را نیز 
انجام می دهند. تا هم آب برای 

کشاورزی، ماهیگیری و بوم گردی 
استفاده و جمع آوری شود. با این 
وجود صاحبان این ها باید پای کار 
بیایند و با ما همکاری کنند. البته 
این نیاز به فرهنگ سازی دارد 
چراکه مردم هوتک ها را مقدس 
می دانند، در حالی که این ها آب 
لوله کشی دارند باز هم تمایل به 
استفاده از هوتک ها در مردم وجود 
دارد. وی با اشاره به اینکه شهرستان 
کنارک هوتک درون روستایی ندارد 
و بیشترین آمار غرق شدگی برای دو 
شهرستان چابهار و دشتیاری است، 
می گوید: البته دشتیاری تا سال 
گذشته، جزء چابهار بوده است، 

اکثر اتفاقات برای چابهار است. 
 چابهار تا پایان شهریور آب 

پایدار خواهد داشت
علی علیجانی در پایان می افزاید: 
با دستور رئیس جمهوری، بحث 
جهاد آبرسانی مطرح است و به 
1503 روستای استان، آب رسانی 
می کنند. تا پایان سال روستایی 
نخواهیم داشت که مشکل تأمین 
آب شیرین داشته باشیم. خیلی از 
گروه های جهادی نیز کمک کردند. 
در همین روستایی که اخیراً یک 
بچه غرق شده است هم لوله کشی 
آب داریم. با این وجود، الان هیچ 
شهری آب پایدار ندارد. بنا بر این 
است تا پایان شهریور، چابهار آب 

پایدار خواهد داشت. 

تأمین آب به جدال با مرگ تبدیل شده است

۱۰۷۰ گودال آب برای تأمین آب شرب مردم
  برای ایمن سازی و جلوگیری از مرگ کودکان، به ازای هر هوتگ ۱۰۰ میلیون نیاز است

      یک کارشناس آموزشی: تا زمانی که رتبه بندی معلمان با میزان تورم 
همخوانی نداشته باشد، این امر بی تاثیر است 

اجرای قانون استخدام 
سه درصدی معلولان

مسئول دبیرخانه کمیته هماهنگی 
و نظارت بر اجرای قانون حمایت از 
حقوق معلولان از دستور معاون اول 
قانون  اجرای  برای  رئیس جمهور 
استخدام سه درصدی افراد دارای 
معلولیت خبر داد. منصوراله وردی زواره 
گفت: براساس قانون همه دستگاه هایی 
که از بودجه دولتی استفاده می کنند 
موظف هستند، این قانون را رعایت 
نیز   51 ماده  در  همچنین  کنند. 
نهادهای عمومی،  که  است  آمده 
وزارتخانه ها، موسسات و شرکت های 
عمومی و انقلابی ملزم به رعایت این 
قانون هستند. در حال حاضر اتفاقی که 
افتاده این است که تمام دستگاه هایی 
که با مجوز سازمان اداری استخدامی 
کشور از طریق آزمون سراسری که 
دوبار در سال برگزار می شود نیرو 
جذب می کنند، این میزان سه درصد 

را رعایت می کنند. 

انتشار سوالات کنکور، 
ساعت ۹: ۴۹ دقیقه

عضو کمیسیون آموزش دیده بان 
شفافیت و عدالت گفت: بسیاری 
مدعی شدند سوالات گروه تجربی 
ساعت چهار تا پنج صبح لو رفته است. 
علی امرایی، افزود: زمانی این دفترچه 
دفترچه های  که  می شود  توزیع 
شماره دو در آزمون جمع آوری 
شده باشند، اما روز آزمون چه اتفاقی 
افتاد، راس ساعت 9 و 9۴ دقیقه 
صبح دفترچه های شماره یک، دو و 
سه با کیفیت بالا در فضای مجازی 
منتشر شد، به عبارتی دفترچه ای که 
تا حدود ساعت 11 اصلا به داوطلب 
داده نمی شود یک ساعت قبل از آن 
در کانال های تلگرامی منتشر شده و 
با چه کیفیت بالایی هم لو رفته است، 
سال های قبل داوطلب با گوشی از 
سوالات عکس می گرفت که خیلی 
مواقع کیفیت نداشت اما امسال 
تصویر دفترچه آزمون را با برنامه های 
مختلف اسکن کردند، به طوری که 
واو به واو سوالات معلوم است، و این 
نشان می دهد که با خیال راحت یک 
فایل از سوالات را تصویربرداری 
کرده اند و به بیرون از محل آزمون 

هم ارسال شده است. 

گزارش »آرمان ملی« از انتقادها نسبت به اجرای رتبه بندی معلمان 


